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‘Interessant dat 
Europa de 
industrie 
herontdekt 
heeft.’
Brainport 2020 en Europa, 
samen voor een innovatief sterke 
maakindustrie van de toekomst. 
Dit was de rode draad bij het 
zevende Kastelenoverleg dat op 
3 december plaatsvond in 
Chateau Fond’ Roy in Brussel.

Lees verder

‘De economie die zich het best aanpast aan de veranderingen 
wordt de winnaar.’
Brainport 2020 heeft zich ontwikkeld tot een hecht bouwwerk, maar we moeten kijken of het 
fundament eronder nog steeds stevig genoeg is met het oog op de snelle veranderingen in 
de samenleving. Deze dubbele boodschap adresseerde Rob van Gijzel, voorzitter van de 
Brainport 2020-commissie aan de deelnemers aan het Kastelenoverleg in Brussel, het hart 
van de Europese Unie. Van Gijzel zette een aantal pluspunten van Brainport 2020 op een rij. 
‘We zijn een voorloper in de vernieuwende maakindustrie waar Europa nu zijn kaarten op 
zet. Dat moeten we doorontwikkelen. In de zes Brabantse en Limburgse regio’s in Zuidoost-
Nederland staat nu een samenwerkingsverband in de steigers dat volgens de Triple Helix 
aanpak is ingericht. Die samenwerking is stevig en solide. Dat kun je bijzonder noemen want 
tevoren waren die regio’s moeilijk op één lijn te krijgen. We hebben elkaars kracht 
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opgezocht. Het Vanguard Initiatief is een mooi instrument om binnen Europa de bedrijven in 
de technologisch sterke regio’s met elkaar te verbinden. Daar worden wij beter van. Daar 
wordt Europa beter van.’

Lees verder

‘Vanguard initiative laat vitale ecosystemen in Europa 
samenwerken.’
De slimme maakindustrie in de excellente regio’s in Europa samen innovatieve projecten op 
laten zetten en die vervolgens uitrollen over de rest van het continent. Dat is de filosofie 
achter het Vanguard initiative dat nu in de starblokken staat. 21 Europese regio’s hebben 
zich recent in deze alliantie verenigd. Onder hen ook Zuidoost-Nederland. ‘Als je vitale 
ecosystemen met elkaar laten samenwerken op het terrein van smart specialisations, lok je 
allerlei innovaties uit die niet alleen die regio’s maar heel Europa sterker maken. Voor onze 
regio geldt dat we vooral verbindingen zoeken in de clusters hightech, de biobased 
economie en de chemie. Het moeten vooral de bedrijven en kennisinstellingen zijn die elkaar 
gaan vinden. De overheden zijn er om het proces te faciliteren’, legt de Limburgse 
gedeputeerde Twan Beurskens uit. Hij was present op de eerste bijeenkomst van Vanguard 
in Milaan.

Lees verder

‘Brainport 2020 moet voorsprong niet uit handen geven’
‘Brainport 2020 moet het momentum vasthouden en zijn voorsprong niet uit handen geven’. 
Deze boodschap had Francisco Caballero Sanz, economisch topambtenaar bij de Europese 
Unie, voor zijn toehoorders bij het Kastelenoverleg. Sanz nam in vogelvlucht de nieuwe 
Europese industriepolitiek onder de loep. Een ‘politiek voor de sterke en innovatieve regio’s’, 
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aldus Sanz. ‘Die ook inspeelt op de sociale uitdaging die er ligt. Europa telt op het moment 
25 miljoen werklozen. Met de oude instrumenten krijgen we die niet aan de slag. Vandaar de 
keuze voor het stimuleren van regio’s met een smart specialisation die van elkaar kunnen 
leren hoe je de kansen verzilvert.’

Lees verder

‘Er moet geen Europa van de twee snelheden ontstaan’
Hoe stellen we die nieuwe portefeuille van de Europese maakindustrie samen? Zorgen we 
voor een afgewogen balans tussen de vergezichten en de oplossingen voor de problemen 
van alledag? En maken we van Europa weer een soepel draaiende banenmachine? Deze 
thema’s stonden centraal tijdens een plenair debat waar Atzo Nicolaï (directeur DSM 
Nederland), Jan Mengelers (bestuursvoorzitter TU/e) en de Europarlementariërs Lambert 
van Nistelrooij en Cora van Nieuwenhuizen de degens met elkaar kruisten. Mengelers 
gooide meteen een knuppel in het hoenderhok. Natuurlijk was hij voor een strakke 
verbinding tussen maakindustrie en wetenschap, maar nooit ten koste van het fundamenteel 
onderzoek. ‘Want de echte doorbraken die de mensheid verder hebben gebracht komen uit 
de fundamentele wetenschap. Dat is niet weg te vlakken.’ Mengelers vroeg zich vervolgens 
af of en hoe het mogelijk is om excellente regio’s samen met de zwakkere broeders in 
innovatieve projecten op te laten trekken, zoals de EU wil.

Lees verder

‘Laat Europa zien dat de samenwerking binnen Brainport 2020 
iets voorstelt.’
Een begeesterde peptalk om Zuidoost-Nederland bij de Europese les te houden. Dat is de 
beste omschrijving voor de tafelrede van Frans Timmermans, Eurocommissaris en 
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vicevoorzitter van de Europese commissie tijdens het Kastelenoverleg in Chateau Fond’ Roy 
in Brussel. Timmermans vindt dat Europa het nu rigoureus over een andere boeg moet 
gooien en dicht Brainport grote kansen toe om in die beweging een rolmodel te zijn voor 
andere regio’s. ‘Zoek in Europa naar enkele geestverwante regio’s en probeer met hen iets 
vergelijkbaars op te zetten. Als dat lukt, kunnen wij in Brussel zoiets ook op Europese schaal 
opbouwen. Laat zien dat samenwerking iets voorstelt’, aldus zijn oproep aan de overheden, 
het bedrijfsleven en de kennisinstellingen in Brabant en Limburg.

Lees verder

‘We hebben grote behoefte aan meer banen’
Goed voorbeeld doet volgen. Dat is de reden dat Vlaanderen voor zijn maakindustrie nu ook 
een model á la Brainport optuigt. Dirk Torfs, CEO van Flanders’ Make deed tijdens het 
Kastelenoverleg uit de doeken wat de zuiderburen daarbij voor ogen staat. ‘Meer dan de 
helft van de export van het Vlaamse Gewest komt van de industrie. Die bedrijfstak groeit 
sneller dan onze totale economie, maar er moet nog een schepje bovenop want we hebben 
grote behoefte aan meer omzet en banen.. Daarom willen we de kennis die in het Gewest 
voorhanden is koppelen aan nieuwe industriële initiatieven. Daar moet meer uit te halen zijn 
dan nu gebeurt.’

Lees verder

‘Slimme regio’s kunnen bijdragen aan solidariteit in Europa’
‘Vanguard is een oefening in Europees industrieel denken. Als je er dan bijvoorbeeld als 
excellente regio de Polen niet bij wilt hebben ben je verkeerd bezig. Er zijn tal van mooie en 
innovatieve projecten te bedenken waar je ook de Poolse economie bij kunt betrekken. Dat 
land heeft laten zien hoe je de aansluiting bij de Europese gedachte tot stand brengt. Polen 
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haalt het meeste geld uit structuurfondsen, doet het economisch prima en heeft een 
duidelijke focus. Landen als Polen en Tsjechië willen geen Portugal worden door Europees 
geld vooral in nieuwe bruggen en wegen te steken. Het wil dat zijn jongeren elders in Europa 
nieuwe kennis verwerven en die dan gebruiken om het eigen land hogerop te brengen. Op 
die manier dragen slimme regio’s bij aan de solidariteit in Europa. Industriële ontwikkeling is 
een geweldig goed middel om Europa verder te brengen. Tenzij het er toe gaat leiden dat 
alleen de rijken, rijker worden. Dan krijg je tweedeling en dat hoort niet. Dat is mijn signaal 
aan Vanguard.’

Lambert van Nistelrooij is Europarlementariër

‘Blijven wortelen in de regio waar bedrijf zit’
‘Ik ben als ondernemer en bestuurslid zoekende naar mijn rol. Ik zie wel in dat het goed is 
verbindingen tot stand te brengen tussen regio’s en vanuit een gezamenlijk perspectief een 
agenda samen te stellen. Tegelijk gaat het om behoorlijk abstracte zaken. Ik zie op 
bijeenkomsten als hier in Brussel vooral veel overheid en maar weinig ondernemers. Ik denk 
dat onze boodschap als bedrijfsleven moet zijn dat de afstand tot de praktijk nu soms wel 
erg groot is. En juist in die ondernemingen moet het gebeuren. Het blijft niettemin een feit 
dat Europa cruciaal is, daar liggen ook voor ons de perspectieven. Zeker als het lukt om over 
de grenzen heen met regio’s aan de slag gaan.’

Frank Verhoeven is CEO van Vos Logistics en bestuurslid van AgriFood Capital

Lees verder

‘Zonder industrie heb je niet eens een diensteneconomie’
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‘Het is goed dat we ons in Europa beter zijn gaan realiseren hoe belangrijk de maakindustrie 
is voor ons en onze samenleving. Je kunt wel je kaarten op de diensteneconomie zetten, 
maar zonder industrie héb je niet eens een diensteneconomie. Het mooie van de 
maakindustrie is dat die zich telkens opnieuw uitvindt. Waarbij de excellente regio’s zich 
steeds meer richten op de export en de niches op de markt. Dat geldt ook voor ons bedrijf, 
65% van onze artikelen gaan naar het buitenland. Zuidoost-Nederland is een grote motor 
van onze economie en. Brainport is de afgelopen jaren een groot succes geweest. Wij 
kunnen daar met Keyport veel van leren. Daarbij is het belangrijk om te bekijken hoe je het 
MKB in de regio goed verbindt met zo’n formule die sterk draait om samenwerking.’

Henk van Houtum is ondernemer en bestuurslid van Keyport

Lees verder

‘Passie brengt innovatie naar een hoger niveau’
‘Brainport is een sterk merk, ook internationaal. Het is nu onze opgave ervoor te zorgen de 
regio’s in Zuidoost-Nederland vervolgstappen maken. Het Vanguard Initiatief is een mooie 
opzet om te laten zien hoe je dit op Europees gebied vormgeeft. Het is wel belangrijk dat we 
ons daarbij niet door systeemdenken laten leiden. Je moet zorgen dat er ruimte om te 
experimenteren overblijft, hoe succesvol je aanpak ook is. Als je teveel leunt op een vast 
model haal je er misschien de passie uit. En juist die passie van mensen brengt innovatie 
naar een hoger niveau.’

Wobine Buijs is burgemeester van Oss en bestuurslid van AgriFood Capital

Lees verder
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‘Brainport 2020 moet ook groepen mee trekken die nu nog aan 
de kant staan’
‘Ik merk soms dat er omtrent de doelen die Brainport 2020 nastreeft een kloof zit met de 
bevolking. Misschien moet die partner na bedrijfsleven, overheden en kennisinstellingen wel 
de vierde pijler onder het model worden. Burgers zien dat wij veel geld besteden aan het 
naar hier halen van kenniswerkers uit verre landen, maar dat we tegelijk een aantal 
werklozen in de provincie niet aan een baan kunnen helpen. Dat wringt. Brainport 2020 moet 
ook als neveneffect hebben dat het groepen meetrekt die nu nog aan de kant staan. We 
hebben in Limburg nu de eerste periode achter de rug. Er zijn drie regio’s aan de slag 
gegaan, een campus is ingericht en nog twee andere staan op stapel. Mede dankzij 
Vanguard is nu ook een stevige brug geslagen naar de Europese economische agenda’s.’

Theo Bovens is gouverneur van de provincie Limburg

Lees verder

‘Het komt nu aan op de uitvoering.’
‘We staan nog steviger in Europa op de kaart dan een paar jaar terug. Binnen Limburg 
Economic Development merken we dat de Triple Helix structuur steeds sterker wordt. De 
bedrijven praten met elkaar en ook met de universiteiten is dat contact goed. In het 
Operationeel Programma Zuid-Nederland hebben we goede afspraken weten te maken over 
de strategische projecten. Die komen in de buurt van wat Europa met Horizon 2020 wil. 
Maar het komt nu aan op de uitvoering. Ik ben benieuwd hoe dit zal verlopen. Want ik zie 
ook dat vooral de grensoverschrijdende initiatieven achterblijven. Van iedereen die daarbij 
betrokken is hoor ik dat de regels daartoe nu al genoeg ruimte bieden. Het verbaast me dan 
dat dit aspect dan nog steeds onvoldoende uit de verf komt.’

Srjaar Cox is burgemeester van Sittard-Geleen en vice-voorzitter van de Brainport 2020-
commissie
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‘Uniek samenwerkingsverband’
Tijdens het diner werd aan de verschillende tafels volop gediscussieerd. Aan de tafel van 
onder meer de regio-ambassadeur van Economische zaken, de burgemeester van Oss, de 
directeur van de Kamer van Koophandel, vertegenwoordigers van bedrijven en beide 
provincies kwamen volgende thema’s voorbij.

Lees verder

BRAINPORT 2020 REGIO'S
AgriFood Capital (Noordoost-Brabant)
Brainport Regio Eindhoven (Zuidoost-Brabant)
Greenport Venlo (Noord-Limburg)
Keyport (Midden-Limburg)
Limburg Economic Development (LED) (Zuid-Limburg)
Midpoint Brabant (Midden-Brabant)

CONTACT
Brainport 2020-commissie
Nieuws, ideeën of voorstellen voor de Brainport 2020 
nieuwsbrief? Stuur een e-mail naar info@brainport2020.nl.
U kunt zich hier aanmelden of afmelden voor de Brainport 
2020 nieuwsbrief.

www.brainport2020.nl
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